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Box 490, 129 04 Hägersten. Telefon 08- 508 22 000. Fax 08- 508 22 099 

 

Besöksadress: Telefonvägen 30, plan 9 www.stockholm.se 

 

 

Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 17 maj 2011 
 

Justerat den 17 maj 2011 

 

Godkänt via e-post Godkänt via e-post 

  

Kerstin Bergenbrant Olsson                                Bertil Andersson  

    

Plats: Förvaltningen Telefonvägen 30, Besöksrum 1 

Tid:   Kl. 10-12  

 

Närvarande: 

Kerstin Bergenbrant ordförande SPF     

Olsson 

Marianne Svensk vice ordförande PRO 

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Valter Lund  ledamot PRO  

Lars Åsberg  ledamot SPF  

Bertil Wretlund        ersättare                         PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Ingrid Eriksson ersättare SPF 

Kerstin Svenson ersättare SPRF 

 

Ingrid Widebäck avdelningschef social omsorg 

Yvonne Goldberg avdelningschef äldreomsorgens utförare och personalfrågor  

Monica Slama Projektchef 

Anneli Rydström  sekr. i rådet 

 

Förhinder:  

Tita Bergquist ersättare SPF 

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade välkommen och förklarade sammanträdet öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Kerstin Bergenbrant Olsson och Bertil Andersson utsågs att justera dagens 

protokoll.  
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§ 4. Nyckelfri hemtjänst och mobila larm 

Monica Slama, projektchef på stadsdelsförvaltningen, informerade om 

aktuella projekt, som handlar om att pröva och använda nya tekniska 

lösningar i äldreomsorgen. Fr.o.m. i höst kommer Monica att arbeta med 

kommunikationsfrågor i förvaltningen. Hon kommer gärna tillbaka till rådet 

för mer information. Vid frågor eller synpunkter går det bra att kontakta 

Monica på telefon 508 23 092 eller e-post monica.slama@stockholm.se 

  

Nyckelfri hemtjänst 

Nyckelfri hemtjänst innebär att hemtjänstpersonal använder mobiltelefon eller 

handdator för att öppna dörren hos brukaren istället för nycklar. Detta är både 

tryggare, säkrare och spar tid. En elektronisk låsdosa placeras över brukarens 

lås på insidan av dörren. Det ska inte synas utifrån att brukaren använder 

detta. Via en personlig digital/elektronisk nyckel i mobiltelefonen/handdatorn 

kan hemtjänstpersonalen öppna dörren. Man kan också se vem som varit hos 

brukaren, när personal kommit och gått. Systemet har höga säkerhetskrav på 

behörighet, inloggning och koder. Koderna till ”nycklarna” byts hela tiden.   

 

Upphandling pågår för stadsdelarna och äldreförvaltningen.   

 

Både kommunala och privata hemtjänstutförare som idag har nycklar till 

brukarna kommer att använda Nyckelfri hemtjänst. Införs troligen i slutet på 

året.  

 

Mobila larm 

Monica visade en mobil larmklocka, som kan användas utomhus i 

närområdet. Mobila larmet kan bidra till att personen känner ökad trygghet. 

Trycker personen på larmknappen kommer han/hon till larmcentralen som 

frågar hur det är och bedömer vilka åtgärder som ev. behöver vidtas, t.ex. om 

ambulans ska skickas.  

 

Det mobila larmet kan innehålla många olika funktioner, såsom GPS och 

elektroniskt stängsel. Medgivande krävs från den enskilde.   

 

Larmet kommer att testas på ett antal personer. Monica söker ca 20 

försökspersoner. Intresserade kan kontakta Monica. Försökspersonen åtar sig 

att svara på frågor innan och efter testet. Frågorna ställs av en forskare från 

KTH. 

 

 Övrigt 

 Monica informerade också om: 

Stadens App ”Upptäck Stockholm” som man kan ladda ner gratis på sin 

Iphone. Folder delades ut. 

 

Förskolan Paletten vid Telefonplan har gått till final i tävlingen om Årets 

Stockholmsbyggnad. Var gärna med och rösta. Se bifogad information. 

 

Det kommer att bli ett generationsbibliotek vid Axelsberg. 

Kulturförvaltningen, fastighetsägaren Micasa och förvaltningen kommer att 

samverka kring biblioteket i ett projekt under 2 år som syftar till att finna bra 

mailto:monica.slama@stockholm.se
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lösningar för hur verksamheten ska drivas och utvecklas. Kulturförvaltningen 

ansvarar för bibliotekarie. Frivilliga krafter, personer och organisationer, är 

också välkomna att hjälpa till i verksamheten. Pensionsrådet tror att det kan 

finnas frivilliga som vill hjälpa till. Anneli R ber Tita B kontakta Monica 

Slama för mer information.  

 

Stadsdelsförvaltningen inbjuder till gemensam promenad eller jogging runt 

sjön Trekanten, varje tisdag under maj månad. Samling kl. 17.00 på torget 

utanför Liljeholmsgallerian. 

 

§ 5. Pensionärsrådets och handikapprådets protokoll  

 Pensionärsrådets protokoll 2011-04-12 

 Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

 

 Handikapprådets protokoll 2011-04-14 

Pensionärsråd tog del av handikapprådets protokoll som lades till 

handlingarna. 

 

§ 6. Anmälan av protokoll från stadsdelsnämnden 2011-04-14 

Pensionärsrådet tog del av stadsdelsnämndens protokoll som lades till 

handlingarna. 

  

§ 7. Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 2011-04-12 

Pensionärsrådet tog del av KPR:s protokoll som lades till handlingarna. 

 

§ 8. Information  

 Ingrid Widebäck informerade om följande aktuella frågor. 

  

 Beställarenheten - äldre  

Kerstin Malmport, enhetschef, har varit tjänstledighet och kommer tillbaka 

till förvaltningen den 1 juni. 

 

En ny bitr. enhetschef har anställts, hon heter Ann-Catrine Hjert. 

 

 Förenklad biståndsbedömning – servicetjänster för äldre 

På äldrenämnden den 17 maj behandlas ett inriktningsförslag om förenklad 

biståndshandläggning för vissa hemtjänstinsatser. Äldreförvaltningen föreslår 

att alla äldre i ordinärt boende som inte har några andra insatser inom 

äldreomsorgen, trygghetslarm utantaget, och som fyllt 80 år ska ges 

möjligheten att med ett förenklat förfarande kunna ansöka om servicetjänster 

upp till sex timmar per månad. Med servicetjänster avses hjälp med städning, 

tvätt, klädvård, inköp av dagligvaror och ärenden på exempelvis post och 

bank, leverans av färdig mat samt hjälp med att komma ut på promenad. En 

idé kan vara att den äldre vänder sig till exempelvis Äldre Direkt. Pris 197 kr 

(2011) per timme eller enligt stadens maxtaxa efter utredd betalningsförmåga 

i nivå 2-3 beroende på antal timmar.  

 

Förslaget ska utredas vidare och äldreförvaltningen återkommer med förslag 

om införande av förenklad biståndsbedömning. 
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§ 9. Äldreomsorgens utförare 

Yvonne Goldberg, avdelningschef för äldreomsorgens utförare och som också 

ansvarar för förvaltningens personalfrågor, presenterade sig för 

pensionärsrådet samt rapporterade från äldreomsorgens utförare. 

 

 Axgårdens vård- och omsorgsboende 

Verksamheten är under upphandling och enhetschefen har visat Axgårdens 

lokaler för olika företag som varit på besök.  

 

 Fruängsgårdens servicehus 

På Fruängsgårdens servicehus löper arbetet på bra och allt fungerar som det 

ska, enligt rapport från enhetschefen.  

  

 Axelsbergs servicehus och vård- och omsorgsboende 

Enligt enhetschefen trivs de boende och personalen på det nya vård- och 

omsorgsboendet, som är modernt och fräscht. Vattenskadan på 

korttidsboendet har åtgärdats och korttidsboendet är nu fullbelagt. 

 

Enheten har haft problem med hyllor som lossnat och tvättmaskinernas 

placering ur arbetsmiljösynpunkt har diskuterats.  

 

 Trekantens servicehus 

Servicehuset har deltagit i ett Leanprojekt som innebär att personal har gått 

igenom enhetens rutiner så att dessa ska bli effektiva och välfungerande. 

Personalen har arbetat med nio olika förbättringsområden. Bl.a. har rutinerna 

kring hantering av de boendes tvätt i tvättstugan förbättrats. Rutinen som 

handlar om överrapportering till sjuksköterska, kommer enheten att arbeta 

vidare med. 

 

Personalen tycker att det har varit ett bra projekt, där alla getts möjlighet till 

delaktighet och där personalens förslag till lösningar tagits tillvara.   

  

 Äldrestöd 

Äldrestöd har börjat med årets sommarutflykter. Program delades ut. 

Dagsutflykter anordnas tre dagar i veckan, tisdag-torsdag, och vänder sig till 

äldre som har svårigheter att ta sig ut på egen hand. Annons om 

dagsutflykterna kommer den 10 juni i Mitt i Söderort. Utflykter genomförs 

också för boende på vård- och omsorgsboende. 

 

Tillsammans med föreningarna anordnas informationsmöte i 

Liljeholmsgallerian den 30 oktober. Pensionärsrådet tog upp att alla 

pensionärsföreningar bör inbjudas. Yvonne tar upp detta med Laila Larsén, 

Äldrestöds enhetschef.  

 

§ 10. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 2011-05-19 

Följaden ärenden behandlades av pensionärsrådet. 

 

Ärende 2: Tertialrapport 1 - 2011  
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Pensionärsrådet undrade varför pensionärsföreningarnas verksamhetsbidrag 

har sänkts då det verkar finnas ett överskott på pengar inom kulturanslaget 

och inom äldreomsorgens utförarenheter som är resultatenheter. 

 

Ingrid W informerade att prognosen i tertialrapport 1 visar på ett underskott 

för förvaltningen, bl.a. finns underskott inom äldreomsorgen.  

 

En del av kulturanslaget används också till barn och ungdomar som behöver 

särskilda insatser.  

 

Ärende 7: Redovisning av antal personer som avslag på ansökan om 

servicehusboende 

Pensionärsrådet hade inget att yttra. 

 

Ärende 9: Framtagande av ett skyltprogram för ökad kunskap om 

Stockholms fantastiska gatunamn och dess historia 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

§ 11. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Förtroenderådet har möte den 

23 maj och ska då planera inför midsommarfesten den 16 juni. 

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Den 25 maj anordnar 

förtroenderåd fest med tårta.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Förtroenderådets möte den 26 

april ställdes in. Nästa möte är den 23 maj och ny sekreterare och kassör ska 

utses. Vårlunchen den 10 maj var mycket lyckad och uppskattad. 27 personer 

var med på lunchen. 

 

Kransen och Hägerstensåsens förtroenderåd, Bertil Andersson: 

Förtroenderådet inbjuder till sillunch idag den 17 maj på Medborgarhuset. 11 

personer har anmält sig. Många äldre har svårt att ta sig ut och skulle behöva 

hjälp. 

 

Förtroenderådet undrar hur det blir med hemtjänstlokalen framöver och om 

rådet kan fortsätta att använda lokalen. Ingrid W informerade att fr.o.m. i höst 

kommer den kommunala hemtjänsten och den kommunala assistansenheten 

att dela lokal. Förtroenderådet bör även fortsättningsvis kunna använda 

lokalen.  

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: På mötet den 26 maj ska 

förtroenderådet planera inför midsommarfesten som arrangeras den 22 juni. 

Fem personer deltog på senaste promenadgruppen, som avslutades med fika. 

Lars framförde att det är viktigt att även de personer som sitter i rullstol ges 

möjlighet att följa med promenadgruppen.  

 

§ 12. Inbjudan till konferenser m.m. 
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Kerstin Bergenbrant-Olsson informerade om inbjudan till invigning av 

Attendo Långbroberg vård- och omsorgsboende den 17 maj, kl. 14.00. 

 

Samverkansmöte med de kommunala pensionärsråden och landstinget om 

äldre och multisjuka, äger rum den 10 juni. Kerstin Svensson deltar.  

 

 

§ 13. Övriga frågor 

 Möte med nämndens gruppledare i höst  

Mötet blir måndagen den 24 oktober, kl. 15.00. Pensionärsrådets 

sammanträde i oktober flyttas till den 24 oktober. Förmöte kl. 13.30-14.30 

och sammanträde kl. 14.30-15.00. Aktuella nämndärenden tas upp med 

politikerna direkt. 

 

Veteranringen  

Valter Lund undrade om det löst sig för Veteranringen som glömde att söka 

verksamhetsbidrag i år. Enligt Ingrid W har det ordnat sig bidrag till dem. 

 

Hemtjänst 

Bertil Andersson tog upp fråga om brister i hemtjänstens information till 

hemtjänstkund. 

 

Om det finns brister eller om man har synpunkter är det viktigt att kontakta 

hemtjänstens enhetschef eller avdelningschef  Yvonne Goldberg. 

 

§ 14.  Nästa sammanträde 

Tisdagen den 14 juni, kl. 10-12. Förmöte kl. 09.15-10.00. 

Plats: Trekantens servicehus 

Mötet avslutas med gemensam lunch på Trekantens restaurang. 

 

§ 15.  Sammanträdet avslutas 

 Ordförande tackade alla och förklarade sammanträdet avslutat.  

 

 

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


